





## MENA Conference -Press Release 14<sup>th</sup>-15<sup>th</sup>/3/2022

The Regional Council of American Chambers of Commerce in the Middle East and North Africa's two-day conference, titled "Building for the Future: Realizing Economic Transformation Beyond COVID-19", began on Monday, March 15, 2022, in Amman.

The conference, held at the St. Regis Amman by the American Chamber of Commerce in Jordan, aimed to focus on the partnership between the business communities in the Middle East, Africa, the Arab Gulf states, and the United States in order to accelerate economic recovery and support economic reforms toward inclusive and sustainable economic growth.

The topics discussed by participants included developments in health care Services, the pharmaceutical industry, digitization, the technology and innovation sector, the need to enforce transportation and logistics services, workplace development, and ways to increase female economic participation and business financing.

The first day's sessions covered a variety of topics, including the use of trade relations in the Middle East, Africa, and the United States to support economic growth; investment in future health care; accelerating growth through digitization and innovation; and the impact of free trade agreements with the United States of America on the economies of Middle Eastern and African countries.

The conference's second and final day, Tuesday, focused on the private sector's role as a major driver of economic growth, innovation, and job creation, particularly in light of the unprecedented challenges posed by the pandemic, which call for enabling policies and programs that support comprehensive development and focus on meeting the needs of individuals and the environment.

In addition to economic diversification, the hybrid conference brought together presidents and representatives of the US Regional Chambers of Commerce, the US Chamber of Commerce, private sector figures, government officials, US administration officials, and international financial institutions to discuss how to build business on regional trade relations, identify new investment opportunities, and focus on the important sectors whose role has emerged during the pandemic.

## **MENA Conference - Press Release**















## 14-15/3/2022

افتتح اليوم الاثنين، في عمان، المؤتمر العاشر للمجلس الإقليمي لغرف التجارة الأميركية في الشرق الأوسط وإفريقيا والذي يستمر يومين، بعنوان "البناء من أجل المستقبل: تحقيق التحول الاقتصادي ما بعد جائحة كورونا."

هدف المؤتمر الذي استضافته غرفة التجارة الأميركية في الأردن،في فندق السانت ريجيس عمان، إلى التركيز على الشراكة ما بين مجتمع الأعمال في الشرق الأوسط وإفريقيا ودول الخليج العربي والولايات المتحدة، من أجل تسريع الانتعاش الاقتصادي، ودعم الإصلاحات الاقتصادية نحو شمولية واستدامة النمو الاقتصادي. وشملت القضايا التي سيناقشها المشاركون، التطورات في الخدمات الصحية، وصناعة الأدوية، والرقمنة، وقطاع التكنولوجيا والابتكار، والحاجة إلى إنفاذ خدمات النقل والخدمات اللوجستية، وتطوير مكان العمل ووسائل زيادة المشاركة الاقتصادية للإناث، وتمويل المشاريع التجارية.

وكما انه بحثت جلسات اليوم الأول، عدداً من المواضيع، منها توظيف العلاقات التجارية في منطقة الشرق الأوسط وإفريقيا والولايات المتحدة لدعم النمو الاقتصادي، والاستثمار في الرعاية الصحية المستقبلية، وتسريع النمو من خلال الرقمنة والابتكار، بالإضافة إلى دور اتفاقيات التجارة الحرة مع الولايات المتحدة الأمريكية في التأثير على اقتصادات دول الشرق الأوسط وإفريقيا، وقوة وقدرة قطاع الرعاية الصحية على التكيف في الجائحة.

وركز المؤتمر في يومه الثاني والأخير الثلاثاء، على دور القطاع الخاص كمحرك رئيسي للنمو الاقتصادي والابتكار وتوليد فرص العمل، خاصة في ظل ما فرضه الوباء من تحديات غير مسبوقة، تستدعي تمكين السياسات والبرامج التي تدعم التنمية الشاملة وتركز على تلبية احتياجات الأفراد والبيئة.

جمع المؤتمر الهجين رؤساء وممثلين عن غرفة التجارة الأميركية الإقليمية، وغرفة تجارة الولايات المتحدة، وشخصيات من القطاع الخاص، ومسؤولين حكوميين، ومسؤولين في الإدارة الأميركية، ومؤسسات مالية دولية، لبحث كيفية بناء الأعمال التجارية على العلاقات التجارية الإقليمية، وتحديد فرص الاستثمار الجديدة، والتركيز على القطاعات المهمة التي برز دورها خلال الجائحة، بالإضافة للتنوع الاقتصادي، والاستدامة والتطوير.





